

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 346b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General welcomes an agreement "by Ukrainians for Ukrainians"

Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe

Strasbourg, 27 May 2007. "This agreement is by Ukrainians and for Ukrainians.

I commend President Yushchenko, Prime Minister Yanukovich and Speaker Moroz for having found their way to build on the commitments of 4 May. Your new agreement should stand and in the end it should make you and all Ukrainians feel proud that you have done it alone and without arbitration by any foreign government or international organisations.

The agreement about holding elections in September is important. It is even more important that these elections are properly prepared and conducted in full compliance with Council of Europe standards.

In Ukraine as in all other Council of Europe states, democracy will always remain unfinished business. It is a life-long learning process for all of us. In the case of Ukraine, we all hope that the spirit of 27 May, a spirit of mutual respect, democracy and dialogue will become an integral part of the political process.

For our part, the Council of Europe including its Venice Commission is ready and willing to help the Ukrainian authorities on the basis of our expertise and experience."

Le Secrétaire Général se félicite de l'accord trouvé « par les Ukrainiens pour les Ukrainiens »

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 27 mai 2007. « Cet accord est par les Ukrainiens et pour les Ukrainiens.

Je rends hommage au Président Viktor Iouchtchenko, à son Premier Ministre Viktor Ianoukovich et au Président du Parlement, M. Moroz, qui ont trouvé une solution qui respecte leurs engagements du 4 mai. Ce nouvel accord est sage ; un jour, vous et tous les Ukrainiens, serez fiers d'avoir trouvé un compromis sans avoir eu besoin de recourir à l'arbitrage d'un gouvernement étranger ou d'une organisation internationale.

Cet accord sur la tenue des législatives en septembre est certes important, mais ce qui est plus important encore, c'est que la préparation et le déroulement de ces élections soient pleinement conformes avec les principes du Conseil de l'Europe.

En Ukraine comme dans tous les autres Etats membres du Conseil de l'Europe, la démocratie est une entreprise sans fin. Pour nous tous, c'est un processus d'apprentissage tout au long de la vie. Dans le cas de l'Ukraine, nous espérons tous que l'esprit du 27 mai, fait de respect mutuel, de démocratie et de dialogue, aura sa place dans le processus politique.

Le Conseil de l'Europe, et notamment la Commission de Venise, sont disposés à aider les autorités ukrainiennes et à mettre leur expertise et leur expérience à son service. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.